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JAARVERSLAG 2022 
 
Het jaarverslag 2022 ligt voor u. De onderwerpen die aan de orde komen laten ons zien dat 
we in alles diep en stijl afhankelijk zijn van de hulp van de Heere. Hij wilde ons ook in het 
verslagjaar Zijn bijstand en steun schenken. Hij overlaadde ons, hier in Nederland, maar ook 
daar in Brazilië, met Zijn gunstbewijzen. Aan het begin van dit verslag willen we dan ook 
Hem de dankzegging en lof toebrengen. Hem alleen de eer. Zoals Petrus Datheen zo mooi 
verwoordt: “Zo wij sterk zijn, daarvan hebt Gij de eer! Vermogen wij ook iets, zulks alles komt 
o Heer’ van Uw goedheid, die onz’ bescherming is bevonden.” 
 

1. Doelrealisatie 
In het verslagjaar kon het evangelisatiewerk weer fysiek plaatsvinden. Verheugend en 
verrassend was het, dat zoveel kinderen – na de coronaperiode – de clubs weer kwamen 
bezoeken. Fernando en Janneke mogen zich verheugen een groeiend aantal kinderen die 
niet alleen afhankelijk maar ook kwetsbaar zijn. Hun leefsituatie is niet veranderd. Zij groeien 
op in een krottenwijk die wordt beheerst door geweld, criminaliteit, drank en drugs, terwijl er 
voortdurend een gebrek is aan medische voorzieningen, hygiënische middelen, goede 
scholing en voldoende inkomen. Het is dan ook een oase voor de kinderen dat ze de club 
kunnen en mogen bezoeken. Ze genieten niet alleen van de aandacht, liefde en 
geborgenheid, maar ook van de eerste levensbehoeften en ontspanning. 
 

2. Medewerkers 
Fernando, Janneke en de trouwe medewerksters om hen heen mochten de gezondheid en 
de kracht ontvangen om het werk, op hun schouders gelegd, te kunnen doen. Met veel 
toewijding en trouw hebben Janneke en Fernando, maar ook Sonilda. Olyene, Marcia, 
Priscilla en Sandra in het verslagjaar zich ingezet voor de kinderen op de clubs. De Heere 
zorgde, ook in 2022. Het is Israëls God Die krachten geeft. Zonder Hem gaat het niet. 
Steeds hebben onze werkers in het veld (de favela’s Manguinhos en Pedra Lisa) Gods hulp 
en bijstand nodig. Zij vragen daar dagelijks om, beseffend dat wanneer de Heere het huis 
niet bouwt, tevergeefs de bouwlieden daaraan werken. 
 
Droevig nieuws bereikte ons in de maand september. Olyene overleed in het ziekenhuis. Ze 
was een betrokken en gedreven helpster die met lust en liefde de kinderen opving en 
vertelde over de wonderen van de Allerhoogste. Olyene heeft achttien jaar dit werk op de 
club mogen doen. Priscilla, haar dochter, en Fernando waren op de dag van het overlijden in 
het ziekenhuis.  
Olyene heeft met de liefde van haar hart zich gegeven voor het werk onder de kinderen in 
Manguinhos en Pedra Lisa. Een betrokken en drijvende kracht missen we in haar. We 
hebben ons medeleven en ondersteuning betoond aan de familie.  
Het heengaan van Olyene is ook ingrijpend voor Janneke en Fernando. Zij verliezen in haar, 
naast een trouwe medewerkster, ook een innemende liefhebbende vriendin. De Heere 
schenke hen Zijn ondersteuning. 
 
De ontstane vacature is nog niet ingevuld. Fernando is naarstig op zoek naar een nieuwe 
leidster.  
 

2.1 Clubgebouwen 
In Manguinhos werd ook dit jaar gewerkt vanuit het eigen clubhuis waar meerdere groepen 
tegelijk kunnen worden opgevangen. In Pedra Lisa vangen Janneke en soms een vrijwilliger 
de kinderen in de open lucht op, op een pleintje, en in een voormalig kerkje. 
 
De clubgebouwen in Manguinhos en Pedra Lisa vragen om voortdurend toezicht en 
onderhoud. De gebouwen zijn naar westerse maatstaven eenvoudig, sober en gevoelig voor 
schade. De vloer in het clubgebouw in Manguinhos is aangepast. Elke keer was daar veel 
wateroverlast. Ook is er een nieuw kamertje in het clubgebouw gemaakt. Nu kunnen drie 
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keer per clubdag vier verschillende groepen worden opgevangen. In Pedra Lisa moet ook 
het nodige aan het clubgebouw gebeuren. Er is een bouwkundige inventarisatie gemaakt 
van de noodzakelijke werkzaamheden en van de kosten. De verbouwwerkzaamheden staan 
gepland in 2023. 
 

3. Bestuur(svergaderingen) 
Het bestuur bleef in het verslagjaar ongewijzigd. Driemaal kwam het bestuur in vergadering 
bijeen. Voor de eerste keer op 3 mei. De gebruikelijke jaarstukken 2021 werden in deze 
vergadering vastgesteld. Ook werd gesproken over de toekomst. Daarin zijn geen besluiten 
genomen. De Heere onderhoudt, regeert en leidt. In dat besef kunnen en mogen we geen 
overhaaste stappen doen.  
 
Voor de eerste keer, na de coronaperiode, werd de Gezinsdag op Urk door de vrijwilligers 
daar weer voorbereid. We ontvingen daarover een bericht uit Urk. De Gezinsdag heeft een 
naamswijziging ondergaan en heet nu Family Fair. Al verandert de naam, de inhoud blijft 
hetzelfde. Een dag voor iedereen, een dag van gezelligheid, van bezinning, van ontmoeting 
en van samenbinding, met veel doe- en kijkactiviteiten voor jong en oud. 
  
In de bestuursvergadering van 20 oktober stonden de voorbereidingen voor het werkbezoek 
van Janneke en Fernando centraal. Er moet iedere keer veel geregeld worden om de vele 
lezingen en presentaties die Janneke dan houdt in goede banen te leiden. Daarmee werd 
tijdig, met name door ons bestuurslid Arie Stapper, gestart. 
 
Met waardering namen we kennis van de nieuwe website. Ons bestuurslid Carola van der 
Heiden heeft zich daarvoor in het bijzonder ingespannen. We bespraken welke informatie 
nog meer op de site kon worden geplaatst. Het is de bedoeling om meer aandacht te 
besteden aan de acties en de presentaties. Hier geldt met name: wat vermelden we, 
wanneer, hoe en wie levert de tekst en de foto’s aan? Ook het actueel houden van de 
website kwam ter sprake. 
 
Ons promotie- en presentatiemateriaal raakt op. Vandaar dat werd besloten om een bedrijf in 
te schakelen om professionele promotiemiddelen te ontwerpen en te maken. 
 
We zijn blij dat ons bestuurslid Petra Hol-van Dijk kon melden dat Loïs van Engelen uit 
Nunspeet voor drie maanden volgend jaar de helpende hand gaat bieden op de clubs in Rio 
de Janeiro.   
 
De laatste bestuursvergadering in het verslagjaar werd gehouden op 7 december. Het 
schema van de presentaties in januari en februari 2023 krijgt vorm. Zoals het er nu naar 
uitziet hoopt Janneke tijdens haar verblijf in Nederland 44 voorlichtingsochtenden, -middagen 
en -avonden te houden. Een recordaantal. Als bestuur zijn we blij dat zoveel kerken, 
verenigingen en instellingen Janneke willen ontvangen en zij dit werk ook zelf wil blijven 
doen. 
 
Eventuele bestuursuitbreiding stond op de agenda. Vele handen maken licht werk. Diverse 
namen zijn genoemd en zullen worden gepolst. 
 
Thamara en Janet Mulder hebben te kennen gegeven opnieuw in Rio de Janeiro de 
helpende hand te willen bieden. Zij zijn geen onbekenden voor ons en we zijn blij dat zij in 
2023 naar Rio de Janeiro als vrijwilliger willen afreizen. 
 
Een punt dat steeds de aandacht blijft vragen is de communicatie met de werkers in het veld. 
Zowel Fernando en Janneke maar ook wij als bestuur hechten aan een periodiek en goed 
contact. Daartoe leent zich whatsapp niet, maar skypegesprekken wel. Die worden ingepland 
en geïntensiveerd.  
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Onze bestuursvergaderingen vinden meestal plaats in de woning van ons bestuurslid Petra 
Hol-van Dijk waar we gastvrij worden ontvangen door Albert en Petra. In het verslagjaar 
hebben we ook vergaderd in de vergaderruimte van de Gereformeerde Gemeente in 
Nieuwer Ter Aa en in de woning van ons bestuurslid Carola van der Heiden. Wij zijn 
dankbaar op deze wijze te kunnen en te mogen vergaderen en de vergaderkosten daardoor 
zo laag mogelijk te houden. Allen, ook vanaf deze plaats, hartelijk dank voor het beschikbaar 
stellen van de vergaderruimte.    
 

3.1 Samenwerking 
De bestuurlijke- en financiële contacten verliepen ook in het verslagjaar via de Braziliaanse 
stichting Timonis. Onze samenwerking werd geïntensiveerd en gelet op de 
koersschommelingen van de Braziliaanse munt (de real) besloten we ook nu weer de gelden 
via Timonis te laten verlopen. Timonis bemiddelt zonder kosten en heeft al heel wat geld 
bespaard voor ons. De accountant in Rio de Janeiro houdt ons periodiek op de hoogte en 
garandeert dat het geld volledig en direct ten gunste van het werk wordt ingezet. We zijn blij 
dat we op deze open en transparante wijze goed inzicht hebben in de uitgaven van de 
gelden. 
 

4. Bekendheid 
Op verschillende wijzen is ook in het verslagjaar aandacht gevraagd voor het werk in de 
krottenwijken van Rio de Janeiro. Wij vinden dit belangrijk ter vermeerdering van het gebed, 
om presentaties te kunnen en mogen verzorgen, maar ook om de voortgang van de 
inkomsten te bevorderen.   
 

4.1 Website 
Onze website is in het verslagjaar vernieuwd. We bedanken Wielink Websolutions uit 
Nunspeet die ons hierin hebben ondersteund. Via de website proberen we meer bekendheid 
te geven aan het werk van Jafet. Ook kunnen nieuwe Nieuwsbrieflezers zich opgeven voor 
de ontvangst van ons gratis blad. Daarnaast is de mogelijkheid om een gift te geven 
vereenvoudigd. Ook de toekomstige acties en presentaties zijn in de website te vinden. 
Kortom, met de vernieuwing van de website hopen we nog meer aandacht te kunnen  
besteden aan het werk in Rio de Janeiro.  
 

4.2 Nieuwsbrief 
Onze Nieuwsbrief verscheen in het verslagjaar driemaal. Steeds werden we door Janneke 
en Fernando in de Nieuwsbrief op de hoogte gehouden van de bijzonderheden in de favela’s 
Pedra Lisa en Manguinhos: gezellige en mooie verhalen vanuit de club. Ernstige 
gebeurtenissen wanneer er weer een politie-inval plaatsvond. Maar ook reacties van 
clubkinderen. 
  
In de Nieuwsbrief staat ook steeds een korte meditatie van één van de predikanten uit onze 
achterban. In het verslagjaar schreven ds. C.P. de Boer, ds. M. van Reenen en ds. B.L.P. 
Tramper een meditatie waar we hen zeer dankbaar voor zijn. 
 
Ook de gehouden en komende acties voor Jafet kregen een plaats in de Nieuwsbrieven.  
 
Onze  penningmeester geeft in iedere Nieuwsbrief de lezers inzicht in de financiële stand 
van zaken. Onze voorzitter verzorgde in het verslagjaar iedere keer het openingsartikel. We 
ervaren een blijvende belangstelling naar de inhoud van de Nieuwsbrief. Daarnaast neemt 
het aantal lezers toe. 
 
We bedanken de medewerkers van Torendruk Grafische Producties in Nijkerk voor het 
professioneel gereed maken, drukken en verzenden van de Nieuwsbrief. Het bewijs is ook 
nu weer geleverd: een goede samenwerking en vertrouwen levert een goed product op. 
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4.3 Acties 
In het verslagjaar zijn diverse acties gevoerd voor het werk van de stichting Jafet. Zonder 
naar volledigheid te streven noemen we in dit verband de koor- en samenzangavond op 
Koningsdag op Urk, de hamburgeractie in Nieuwer Ter Aa,  het concert van het 
muziekensemble Cular en van het Mannenkoor Enéas in de Hervormde Kerk te Hoevelaken,  
de actiedag van de Pieter Zandtscholengemeenschap in Staphorst, de presentatie van ons 
bestuurslid Arie Stapper in de Hersteld Hervormde Gemeente van Kesteren, de Family Fair 
op Urk, de stroopwafelactie van de bestuursleden Willem van Dorp en Adriaan Terlouw, de 
zalm- en andere versnaperingenactie in Gouda, de kibbelingactie tijdens de open dag van 
Van der Spek Tuincentrum in Zevenhuizen, de fietstocht rond de Reeuwijkse Plassen en de 
stroopwafelactie van de ds. G.H. Kerstenschool te Ridderkerk. Al deze acties zorgden voor 
een belangrijke bron van inkomsten in 2022. We zijn al de organisatoren maar ook alle 
medewerkenden en kopers bijzonder erkentelijk voor hun bestede tijd en energie. Na de 
Heere zeggen we allen hiervoor heel hartelijk dank.    
 

5. Financiën 
Onze hartelijke wens en bede is dat het evangelisatiewerk voortgang mag vinden. Evenwel 
zijn de financiën niet onbelangrijk. Al eerder in dit verslag wezen we op de onderhoudskosten 
van de gebouwen, het levensonderhoud, het clubmeubilair, de educatiemiddelen etc. Al deze 
zaken vragen veel geld. Gelukkig zijn we in het verslagjaar niet beschaamd uit gekomen. De 
Heere zorgde. Van de ruim € 145.000,00 aan inkomsten konden we ca 97% besteden aan 
en bestemmen voor het werk in Rio de Janeiro. Mede in het licht van de toekomst – eerder 
schreven we daarover – blijft een zorgvuldig financieel beleid en beheer noodzakelijk. In de 
jaarrekening 2022 kunt u het verloop van de financiën in het verslagjaar zien. 
 

6. Tenslotte 
In dit verslag worden weer vele zaken genoemd. Onze dank gaat in de eerste plaats uit naar 
de Heere. Hij zorgde er voor dat we met alle gebrek ons werk konden blijven doen. In de 
tweede plaats gaat onze dank uit naar Fernando en Janneke en naar al onze medewerkers 
in Rio de Janeiro voor hun inzet, energie en betrokkenheid. Omdat ze een klein team  
vormen vraagt dit veel creativiteit en flexibiliteit om de werkzaamheden te kunnen verrichten. 
In de derde plaats bedanken we de vrijwilligers die vanuit Nederland voor korte of langere tijd 
naar Rio de Janeiro vertrokken om een helpende hand te bieden. De Heere moge ook bij 
hen blijven. 
In de vierde plaats willen we de vele vrijwilligers in Nederland bedanken die de voortgang 
van het evangelisatiewerk mogelijk hebben gemaakt. Met name denken we dan aan de 
vrienden op Urk, in Staphorst en in Gouda en omstreken, maar ook aan de scholen die 
acties voor ons doel hielden. Veel werk is er verricht. Dankzij de vele acties is er veel geld 
binnengekomen.  
Heel veel dank zijn we ook de kerkenraden maar ook de vele particulieren verschuldigd. Zij 
zorgden voor een stabiele stroom aan inkomsten. Niet uit droefheid, niet uit nooddwang, 
maar zoals hun hart dat ingaf, als een blijmoedige gever. 
 
In verwondering over alles wat we uit Gods hand mochten ontvangen en door Hem 
bemoedigt voor de toekomst sluiten we dit jaarverslag af. Met het oog naar boven gericht om 
alle hulp en heil van Hem te verwachten. 
 
Niet ons, o HEER’, niet ons, Uw naam alleen  
zij, om Uw trouw en goedertierenheên 
all’ eer en roem gegeven. 
 
Nieuwer Ter Aa / Urk, 27 juni 2023 
De secretaris,  De voorzitter, 
 
M. de Jong      M. Bogerd 


